
STANE VRHOVEC:

»Sindikalisti ne
smemo izgubiti
ugleda med delavci«
Pogovor z delegatom za 9. kongres Zveze
sindikatov Jugoslavije J

Na devetem kongresu Zveze
sindikatov Jugoslavije, M bo 11.,
12. in 13. novembra v Beogradu,,
bodo bežigrajske delavce zasto-
pali trije delegati: Edo Krofl, Mar-
ko Kocijan in Stane Vrhovec. Delo
na kongresu bo usmerjeno v opre-
delitev vloge sindikatov v prizade-
vanjih za gospodarsko stabilizacl-
jo, povečanje izvoza ter med dru-
gim tudi v prizadevanja za zago-
tavljanje socialne varnosti delav-
cev in razporejanja sredstev za
osebne dohodke ter nagrajevanje
po delu.

Stane Vrhovec kvalificirani elek-
tromonter v IMP-jevem tozdu TEN
je že dolga leta sindikalni delavec.
Pred skoraj desetletjem je bil pred-
sednik občinskega smdikalnega
sveta za Bežigradom, zato je najla-
že strnil desetletno delosindikatov .
»Takrat smo sprejemali novo usta-
vo ter zakon o združenem delu,« se
je spominjal tovariš Vrhovec. ..Pred
sindikatom je bila odgovorna nalo-
ga, najprej oblikovati vse te doku-
mente, potem pa tudi poskrbeti, da
so zares zaživeli.

Oobili smo kopico samoupravnih
aktov, dogovorov in sporozumov,
ki jih v zivljenju nismo vedno upo-
števali, tako kol bi jih morali. je
menil tovariš Vrhovec »To nas,
sindikalne delavce, tudi najbolj boli
in moti. Težko je stopiti pred delav-
ce in jim odgovoriti. kdo je kriv, da
so za zadnji kongres srbskih sindi-
katov stočili v Beogradu 21 ton
bencina, kako to. dasov nekaterih
organizacijah zdruzenega dela vo-
dilni lahko izkoristili svoj položaj in
še na vrsto drugih problemov. Lju-
dje so danes načitani. Te novice pa
zelo dražijo, še posebej v tem te-
žavnem goSpodarskem položaju.
Zato mislim, da je tokrat pred sindi-
kati odgovorna naloga. Tako kot
smo se pred leti borili za novo usta-
vo in zakon, se moramo zdaj odloč-
no, morda bolj kot v tem desetlet-
nem obdobju, boriti za njuno do-
sledno uveljavljanje v praksi in

predvsem proti širjenju lažnih in
napihnjenih novic, ki še prerade
padejo na plodna tla. Da ne bomo
kot člani sindikata popolnoma iz-
gubili ugleda med svojimi sodelav-
ci, pa rmoramo predvsem povečati
budnost in pozornost do vseh od-
stopanj od začrtanih poti.<.

IMP-jev tozd TEN Energetika
združuje 280 delavcev Z zadnjimi
varčevalnimi ukrepi bo sindikat te-
ga tozda posvetil, tako kot vse
združeno delo, precej pozornosti
predvsem problemom, ki se bodo
pojavljali z uvedbo novega delov-
nega časa To so predvsem prevoz
na delo in domov ter prehrana med
delom. V tem tozdu je kar 40 od-
stotkov vozačev, ki bodo z uvedbo
novega delovnega časa izgubili ve-
čino dneva. »Marsikdo si bo poi-
skal delo bliže svojemu domu,
manj pa bo tudi polkmetov in šuš-
rnarjev.« je menil tovariš Vrhovec.
..Pozorni bomo morali biti tudi na
naše delavke in njihove probleme
varstva otrok. Če bodo ostajale do-
ma, se lahko zgodi, da bodo njiho-
ve družine socialno ogrožene.
Osebni dohodki pa so v proizvodnji
na sploh še premalo stimulativni«

Nov delovni čas bo povzročil še
druge posledice. »Najbrž bo tudi
manj sestankov, zato bomo morali
bolj učinkovito kot do seda) upo-
rabljati vsa tovarni&ka in druga gla-
sila, za katere smo do zdaj porabili
veliko papirja in denarja. informa-
tivno pa niso povsem zadostila na-
šim potrebam.« je menil tovariš Vr-
hovec. »Sploh pa bi morali zagoto-
viti več veljave m pristojnosti delav-
skim svetom, saj so delegati prav-
zaprav voljeni iz "bazg".

Na kongresu jugoslovanskih sin-
dikatov bo Stane Vrhovec zastopal
stališča bežigrajskih deiavcev v ko-
misiji za družbenoekonomske
odnose. Prav na tem področju -
zagotavljanju primerne socialne
varnosti delavcem, bo po mnen/u
našega delegata. najbolj odgovor-
na naloga sindikatov v prihodnje.

VIDA PETROVČIČ


